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وزیر راه و شهرسازی:
 قوانین جدید نظام مهندسی تدوین و به زودی

 به مجلس ارسال می شود
وزیر راه و شهرسازی از تدوین قوانین جدید 
نظام مهندسی و ارسال به مجلس شورای 
اسلامی برای تصویب در آینده نزدیک خبر 

داد.
وزیر راه و شهرسازی در حساب کاربری خود در توییتر 
از تدوین قوانین جدید نظام مهندسی ساختمان کشور 
خبر داد و نوشت: »در حال تدوین و اصلاح قوانین جدید 
نظام مهندسی هستیم که به زودی به مجلس جهت 

بررسی و تصویب ارسال می کنیم. تا ان شاءالله این دغدغه های شما عزیزان رفع شود.« 
براساس این گزارش نهمین دوره انتخابات نظام مهندسی ساختمان در کشور برگزار شد و 
میزان مشارکت در این دوره حکایت از رشد ۱۱۵ درصدی داشت.انتخاباتی که براساس قانون 
وزارت راه و شهرسازی نظارت عالیه بر روند برگزاری آن داشت و برخلاف هشت دوره قبلی 
کاملا به شکل تمام الکترونیکی و با مشارکت بالا برگزار شد. یکی از مهترین ویژگی های 
نهمین دوره انتخابات اعضای هیات مدیره سازمان های نظام مهندسی ساختمان که در ۳۱ استان 
کشور به شکل تمام الکترونیکی برگزار شد، تعارض منافع و کاهش هزینه برگزاری انتخابات و 

همچنین افزایش میزان مشارکت با توجه به الکترونیکی برگزار شدن آن بود.
در این انتخابات بنا بر تاکید وزیر راه و شهرسازی، کسانی که در خصوص تعارض منافع در 
نظام مهندسی استان ها، بخشنامه های وزارتخانه را رعایت نکردند، پروانه هایشان به استناد بند ج 

ماده ۲۳ آیین نامه اجرایی قانون نظام مهندسی تعلیق شد.

افزایش قیمت کالاها چقدر است؟
گرچه روند افزایشی تورم در ماه های قبل، 
متوقف شده است اما همچنان بخش زیادی 
از کالاها بالغ بر ۵۰ درصد و بیشــتر نسبت 
به سال قبل افزایش قیمت داشته اند که در 
برخی اقلام به بیش از ۹۰ درصد هم دربرخی 

از اقلام می رسد.
آنچه اخیرا مرکز آمار ایران از وضعیت شاخص تورم در 
مهر ماه اعلام کرد نشان داد که بر خلاف چند ماه اخیر 

، تورم افزایشی نبوده و در هر سه شاخه با اندکی کاهش مواجه شده است؛ به طوری که تورم 
سالانه به ۴۵.۴، نقطه به نقطه  ۳۹.۲ و تورم ماهانه به ۳.۷ درصد کاهش یافته است.

اما بررسی جزییات تورم دربین اقلام خوراکی و خدمات نشان می دهد که کالاهای خوراکی 
نسبت به پارسال به طور متوسط ۶۱.۳ درصد افزایش هزینه داشته است که در بین آنها گروه 

سبزیجات با ۹۰.۷ درصد بالاترین میزان افزایش قیمت را به خود اختصاص داده است.
در سایر اقلام نیز می توان به کالا و خدماتی اشاره کرد که بین ۱.۱ درصد که کمترین میزان 
افزایش قیمت بوده و به گروه ارتباطات اختصاص دارد تا اقلامی که تعداد زیادی از آنها تورم 
بالای ۵۰ درصد دارند.گروه گوشت قرمز و سفید ۵۲.۱ ، ماهی ها و صدف داران ۶۹.۶، شیر و 
پنیر و تخم مرغ ۷۱.۹، روغن و چربی ها ۷۲.۶ ، میوه و خشکبار ۷۰.۱، شکر و مربا و عسل و 
شکلات وشیرینی ۶۲.۵، چای و قهوه و نوشابه ۵۸.۱ درصد افزایش قیمت دارد. اما در بین اقلام 
غیر خوراکی بالاترین افزایش هزینه نسبت به پارسال مربوط به هتل و رستوران ۶۷.۳ درصد، 

تفریح و فرهنگ ۳۶.۱،بهداشت و درمان ۳۷.۵ ، مبلمان ولوازم خانگی با ۴۴ درصد بوده است.
گروه حمل و نقل نیز که خودرو در آن نقش موثری دارد با ۱۹.۵ درصد افزایش هزینه نسبت 
به سال گذشته ثبت شده و تورم سالانه آن به۵۰.۱ درصد می رسد.اما در تورم سالانه که در مهر 
ماه روند افزایشی آن متوقف شد بالاترین حد به گروه روغن وچربی ها با ۹۴.۹ درصد اختصاص 
دارد و در سایر اقلام می توان به تورم ۶۵.۵ درصدی ماهی ها و صدف داران ، ۷۰.۹ درصد شیر 
و پنیر و تخم مرغ اشاره کرد.در تورم ماهانه نیز تمامی گروه ها افزایش دارند و پایین ترین میزان 
به ارتباطات با ۱.۱ و بالاترین حد به گروه شیر، پنیر و تخم مرغ با ۷.۳ و آموزش با ۱۳.۵ درصد 

اختصاص داشته است.

همکاری ایران و ژاپن برای تقویت تعاونی های روستایی
مدیرعامل ســازمان مرکزی تعاون روســتایی ایران با بیان اینکه ایران کشور 
فرصت هاست، بر لزوم تعامل با ژاپن حول برنامه عملیات مشترک سازمان مرکزی 

تعاون روستایی ایران تأکید کرد.
به گزارش مهر به نقل از ســازمان تعاون روستایی، اسماعیل قادری فر در دیدار با هیأت نمایندگان 
آژانس همکاری های بین المللی ژاپن )جایکا( ضمن تاکید بر استمرار همکاری های جایکا با ایران، سه 
زمینه صنایع تبدیلی، انتقال تجربیات موفق در خصوص نظام های بهره برداری و برگزاری نشست های 
همرسانی در خصوص توسعه کیفی تعاونی ها را از زمینه های همکاری مشترک با جایکا خواند.وی افزود: 
ایران به واسطه تنوع اقلیمی و زمین های مستعد و گونه های فراوان گیاهان دارویی جز اولین ها در دنیاست 
و همکاری جایکا و انتقال دانش فنی مناســب با زیرساخت های کشاورزی سبب توسعه کشاورزی، 
اشتغال زایی و یکسان سازی مناطق روستایی کشور خواهد شد.قادری فر خاطرنشان کرد: کشاورزی ابزار 
قدرتمند تولید و معیشت جامعه کشاورزان است که می توان با استفاده از انتقال تجارب مفید گام های 

اثربخشی در ارتقای بخش کشاورزی برداشت.

کارخانه فولاد بویر احمد فعالیت خود را از سر گرفت
برخی منابع کارگری از آغاز فعالیت کارخانه فولاد بویر احمد تولیدکننده شمش های 

فولادی در حوالی شهریاسوج استان کهگیلویه و بویراحمد خبر دادند.
به گزارشیلنا، واحد تولیدی »بویر احمد« یا بویر صنعت یاسوج که از سال ۹۸ به دلیل برخی مشکلات 
فعالیت تولیدی خود را متوقف کرده، فعالیت خود را با جذب ۲۵۰ کارگر بیکار شده، از سر گرفته است.از 
قرار معلوم این واحد تولیدی که سال ۹۸ با سرمایه گذاری ۱۰۰ درصدی سرمایه گذار بخش خصوصی 
کار تولیدی خود در روستای فیروز آباد در کیلومتر پانزده جاده یاسوج- نقاره خانه، آغاز کرد، بعد از چندین 
ماه به دلیل برخی مشکلات از ادامه فعالیت بازماند و همه کارگران این کارخانه به یکباره بیکار شدند.دارا 
فرامرزی با تایید ازسرگیری فعالیت واحد تولیدی »بویر احمد« گفته است:  بازسازی کارخانه فولاد یاسوج 
در اسفند ۱۳۹۹ آغاز شد و با ۳۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری به چرخه تولید بازگشت.وی با اشاره به 
برنامه سرمایه گذار برای اجرای طرح توسعه این کارخانه، گفت: روزانه ۲۳۰ تن شمش فولادی در این 

کارخانه تولید می شود و تا یک ماه آینده فاز جدید آن نیز راه اندازی خواهد شد.

اخبار کوتاه 

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: طرح جهش 
تولید مسکن علاوه بر تمام شهرهای جدید اطراف 
اســتان تهران و شهرهای جنوبی این استان، در 

درون شهر تهران هم به اجرا می رسد.
محمود محمودزاده درباره امکان ثبت نام انصراف دهندگان از 
مسکن ملی در پروژه جهش تولید مسکن )ساخت سالانه یک 
میلیون واحد مسکونی ( اظهار داشت: افرادی که به هر دلیلی 
پس از ثبت نام از مسکن ملی انصراف داده اند هم می توانند در 
پروژه جهش تولید مسکن ثبت نام کنند و هیچ محدودیتی در 

این زمینه وجود ندارد.
وی ادامه داد: همچنین ذخیره های مســکن ملی به صورت 
خودکار در سامانه ثمن ثبت نام می شوند و افرادی که قبلا برای 
مسکن ملی ثبت نام کردند اما در بخش ذخیره منتظر دور بعدی 
ثبت نام ها بودند نیازی به ثبت نام دوباره در ســامانه ثمن را 
ندارند و به صورت خودکار اطلاعات این افراد در این ســامانه 
جدید ثبت می شود. اگر در پروژه های قبلی ظرفیت تکمیل شده 
باشد باقیمانده ها به پروژه جهش تولید مسکن منتقل می شوند.
معاون مسکن و امور ساختمان تاکید کرد: مردم توجه داشته 

باشند تمام شرایط پروژه جهش تولید مسکن شامل حال ثبت 
نام کنندگان در پروژه های قبلی می شود و هیچ تفاوتی از نظر 
شرایط برای متقاضیان در بین طرح های حمایتی مسکن وجود 
ندارد. باید تمام شرایط از نظر تسهیلات و سود تسهیلات و ... 
را یکسان در نظر بگیریم چراکه در غیر این صورت متقاضیان 
مسکن ملی انصراف می دهند تا وارد پروژه جهش تولید مسکن 

شوند.
محمودزاده در پاســخ به این ســوال که اورده اولیه در پروژه 
جهش تولید مسکن همان ۴۰ میلیون تومان است، گفت: هنوز 
آورده اولیه اعلام نشده است در مرحله اول تمام ثبت نام کنندگان 
پالایش می شــوند.قرار بر این است که در طرح جهش تولید 
مسکن آورده اولیه متقاضیان هم مانند مانند سقف تسهیلات و 
وام شناور باشد به این معنا که هر گروهی بر اساس میزان درآمد، 
آورده اولیه داشته باشد. در چند روز آینده حداقل و حداکثر اورده 
اولیه براساس میزان درآمد گروه های متقاضیان اعلام می شود.
وی با بیان اینکه فعلا یک ماه فرصت برای ثبت نام تعیین 
شده و پس از آن هم پالایش ثبت نام کنندگان انجام می شود، 
ادامه داد: مردم نگران نباشند قرار نیست با تکمیل ظرفیت سایت 

و سامانه بسته شود و تا یک ماه زمان برای ثبت نام گذاشته شده 
و پس از پالایش به افرادی که واجد شرایط بودند پیامک انجام 

ادامه ثبت نام ارسال می شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به این سوال که جهش 
تولید مسکن در کدام مناطق از اطراف تهران به اجرا می رسد، 
گفت: این پروژه در تمام شهرهای جدید استان تهران به غیر 
از شهر جدید پردیس که فعلا ظرفیت ندارد، به اجرا می رسد. 
شهرهاهی پرند، هشتگرد، ایوانکی و احتمالا شهرهای جنوبی 
تهران از جمله مناطقی هســتند که واحدهای جهش تولید 
مسکن در آن مناطق ساخته خواهد شد.محمودزاده از ساخت 
و ساز جهش تولید مسکن در درون شهر تهران خبر دادو گفت: 
ساکنان بافت فرسوده تهران هم مشمول دریافت تسهیلات و 
شرایط پروژه جهش تولید مسکن می شوند و به صورت خود 
مالکی می توانند به این پروژه ورود کنند. از این رو ساخت و ساز 
شهری هم از این پروژه عقب نمی ماند و سرمایه گذاران هم می 
توانند دراین پروژه مشارکت داشته باشند و در سطح شهر در قالب 
پروژه جهش تولید مسکن ساخت و ساز کنند که هم نوسازی 
بافت فرسوده انجام می شود و هم به تقاضا پاسخ داده می شود.  

واحدهایجهشتولیدمسکندرکداممناطقتهرانساختهمیشود؟

اینفوگراف

رئیس کمیسیون بهبود محیط کسب و کار اتاق بازرگانی تهران:

شرایط برای تولید یک خودرو مشترک میان ایران، ترکیه و روسیه فراهم است
رئیس کمیسیون بهبود محیط کسب و کار اتاق بازرگانی تهران 
می گوید شرایط برای تولید یک خودرو مشترک میان ایران، 

ترکیه و روسیه فراهم است.
تعدادی از صادرکنندگان و فعالان اقتصادی به مناســبت روز ملی صادرات 
با ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری ایران دیدار کردند. در این دیدار تعدادی از 
فعالان اقتصادی دیدگاه های خود نسبت به شرایط کنونی و افق پیش روی 
کشور را تشریح کرده و پیشنهاداتی برای بهبود شرایط اقتصادی کشور ارائه 
کردند.محمدرضا نجفی منش، رئیس کمیسیون بهبود محیط کسب و کار اتاق 
بازرگانی تهران به عنوان یکی از حاضران در این نشست به ارائه پیشنهاداتی 

برای بهبود شرایط صنعت خودرو کشور پرداخت.
او در این رابطه توضیح داده: من ســه پیشــنهاد در ارتباط با صنعت خودرو 
مطرح کردم؛ پیشنهاد اول این بود که واردات در مقابل صادرات برای خودرو 
اجرایی شود. در این صورت ارز مورد نیاز برای واردات از محل صادرات تامین  

می شود و به منابع ارزی کشور نیز فشاری وارد نخواهد شد. ضمن آنکه تب 
تقاضــای خودروهای خارجی نیز فروکش کرده و قیمت خودروهای خارجی 
در بــازار کاهش پیدا می کند. در واقع در این طرح می تواند خودروهای در حد 

۳۵ هزار دلار وارد شود که چندان لوکس هم نیستند.
او افزود: پیشنهاد دیگر آن بود که سه کشور ایران، روسیه و ترکیه از طریق 
توافق روسای جمهورشان، اقدام به تولید خودروی مشترک و صادرات آن کنند؛ 

به نحوی که در هر کشور ۳۰ درصد از این خودرو ساخته شود.
موضوع دیگری که رئیس کمیسیون بهبود محیط کسب و کار و رفع موانع 
تولید اتاق تهران با رئیس جمهوری در میان گذاشته، وضعیت نامساعد قطعه 
سازان بوده است و او درخواست کرده که دولت به وضعیت قطعه سازان توجه 
نشان دهد. به گفته نجفی منش، در حاشیه این جلسه، امکان مذاکره فعالان 
بخش خصوصی با علی صالح آبادی رئیس کل بانک مرکزی نیز فراهم شده 
است و آنها شکایت سیستم بانکی را نزد او آورده اند. او در این باره توضیح داد: 

فعالان اقتصادی به این نکته اشاره کردندکه سیستم بانکی روی تولید فشار 
غیرضروری وارد می کند؛ برای مثال، بانک ها، تسهیلات گیرندگان را مجبور 
می کنند که رسوب نقدینگی داشته باشند؛ درحالی که این انتظار بیجایی است و 

تولید کننده منابع خود را وارد تولید کرده است. یا اینکه بانک ها برای اعطای وام، 
وثایق سنگین می خواهند. در حال حاضر سیستم بانکی به کمک قطعه سازان 
آمده و به آنها تسهیلات می دهد و بازپرداخت با خودروساز است. اما وقتی قطعه 
ساز به بانک مراجعه می کند که طلب خود را وصول کند،   بانک، ۲۰ درصد از 

این مبالغ را به عنوان حساب سپرده نگهداری می کند.
او درباره آخرین وضعیت مشکلات صنعت خودرو کشور نیز گفت: متاسفانه با 
تداوم شیوه قیمت گذاری دستوری، خودروسازان با زیان انباشته قابل توجهی 
مواجه هستند و این موضوع خود را در تامین نقدینگی لازم و تسویه بدهی آنها 

به قطعه سازان نیز نشان داده است.
به گفته عضو اتاق بازرگانی تهران، برای برون رفت از این شرایط، رها کردن 
قیمت گذاری دستوری اهمیت فراوانی دارد، زیرا در غیر این صورت نمی توان 
انتظار داشت که شرکت های فعال در صنعت خودرو امکان بهبود شرایط خود 

را داشته باشند.

 معیارهای ارزیابی 
مدیران عامل جدید بانک ها چیست؟

 تراز بودجه  سالهای گذشته صوری بوده؛ 
عددسازی کردند

واردات تمامی محصولات لوازم خانگی کره ای به مناطق آزاد ممنوع شد

واردکنندگان نهاده های دامی در انتظار تخصیص ارز هستند

معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: آنچه امروز در بازار 
بیشتر کالا ها شاهد هستیم، نتیجه نابسامانی و بی انضباطی 

سال های گذشته در حوزه بودجه است.
به گزارش تسنیم،  سید محمدهادی سبحانیان، معاون وزیر امور اقتصادی و 
دارایی با حضور در برنامه »تیتر امشب« شبکه خبر گفت: اساسا در هیچ سالی 
براساس آنچه لایحه در دولت تدوین و به مجلس ارائه می شود، بودجه روی 
کاغذ کسری ندارد.وی افزود: متاسفانه طی سال های گذشته منابع و مصارف 
بودجه به صورت صوری، تراز قرار می گرفته است به عبارت دیگر طی سالهای 
گذشته بخش قابل توجهی از مخارج بسیار زیاد دولت که باید محقق شود در 
لوایح بودجه درج می شــد و از طرف دیگر با یکسری اعداد و ارقام صوری و 
بعضا عددسازی تلاش می شد که این منابع معادل مصارف درنظر گرفته شود 
و عملا کسری بودجه صفر می شد.معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی بیان کرد: 
آنچه امروز در بازار بیشتر کالا ها شاهد هستیم، نتیجه نابسامانی و بی انضباطی 

سال های گذشته در حوزه بودجه است.سبحانیان با اشاره به مزیت های واقعی 
شدن بودجه گفت: باید تصویری روشن و شفاف از میزان کسری بودجه در 

اختیار تصمیم گیران قرار دهیم.
معــاون وزیر امور اقتصادی و دارایی بیــان کرد: نظام مالیاتی ما به جهت 
وابستگی اقتصاد کشور به درآمد های نفتی، نتوانسته عملکرد خوبی داشته باشد.
ســبحانیان اظهار کرد: فراری های مالیاتی و معافیت های بسیار زیادی در 
حوزه های گوناگون داریم.وی تأکید کرد: نقطه هدف ما اســتقرار مالیات بر 
مجموع درآمد اســت و در صورت محقق شدن این موضوع، عدالت به نظام 
مالیاتی بر می گردد.معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: برای محقق شدن 
بدوجه بدون کســری باید تمام هدفمان این باشد که دولت به منابع بانک 
مرکزی یا صندوق توســعه ملی دست اندازی نکند.سید عباس پرهیزکاری، 
کارشناس بودجه دیگر مهمان برنامه با مثبت ارزیابی کردن رویکرد به حداقل 
رساندن کسری بودجه تصریح کرد: استقراض از بانک مرکزی، اثر کسری 
بودجه مخربی در اقتصاد دارد و اگر کسری بودجه در مورد استقراض از بانک 
مرکزی مدیریت شــود می توان در بودجه ریزی پیشرفت داشت.عبدالرضا 
مصری، نایب رئیس مجلس شورای اسلامی هم گفت: مشکل ما در اقتصاد، 
فاصله درآمد ها و هزینه های اجنتاب پذیر دولت است و درآمد های ما همیشه 
براساس حدس و گمان بسته می شود.وی بیان کرد: ناترازی، بیماری مزمنی 

که در تمام بودجه ها وجود داشته است.
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: در بودجه ۱۴۰۰، ۴۵۵ هزار میلیارد 
تومان درآمد از منابع مالیاتی و سود شرکت ها را داریم و در مقابل ۹۱۹ هزار 
میلیارد تومان هزینه های اجتناب ناپذیر داریم، به عبارتی ناترازی بودجه ۱۴۰۰، 

۴۶۰ هزار میلیارد تومان است.

شــورای عالی مناطق آزاد، ثبت آماری و ورود لوازم خانگی با 
نشان تجاری ساخت کره جنوبی به محدوده مناطق آزاد و ویژه 

اقتصادی را ممنوع اعلام کرد.
به گزارش تسنیم، طی ابلاغیه جمالی- معاون اقتصادی شورای عالی مناطق 
آزاد تجاری و ویژه اقتصادی- به مدیران عامل سازمان های مربوطه اعلام شده 
اســت که در اجرای منویات مقام معظم رهبری در شهریور ماه سال جاری، 
ثبت آماری و ورود لوازم خانگی با نشان تجاری و ساخت کشور کره جنوبی به 

محدوده مناطق آزاد ممنوع است.
همچنین تاکید شده این موضوع ضمن اطلاع رسانی به ذینفعان باید اقدامات 
لازم در این خصوص انجام شود. در عین حال که کالا های دارای ثبت اموال 

از ســازمان منطقه تا تاریخ ۲۴ مهر ماه به این ابلاغیه صادر شده از شمول 
ممنوعیت مستثنی هستند.

این اعــلام در حالی صورت گرفته که از مدتی پیش ممنوعیت ورود لوازم 
خانگی کره ای مورد تاکید رهبر انقلاب قرار گرفت. این در شرایطی است که 
از سال ۱۳۹۷ ثبت سفارش واردات لوازم خانگی که در گروه چهار کالایی قرار 
دارد ممنوع شده بود، ولی در کنار لوازم خانگی که به صورت قاچاق وارد کشور 
می شود بخشی نیز از طریق سهمیه هایی مانند مرزنشینی، کولبری و ته لنجی 
وارد شده و با ثبت آماری )ثبت در سامانه جامع تجارت و تایید وزارت صمت( 
وارد شده است.در همین رابطه با توجه به اینکه در بین اقلام وارداتی از محل 
این سهمیه ها لوازم خانگی کره ای نیز وجود داشت، اخیرا گمرک ایران نیز از 

وزارت صمت استعلام گرفته و اعلام کرده بود با توجه به دستور رئیس جمهور 
در نیمه شهریورماه برای جلوگیری از واردات لوازم خانگی، این موضوع مورد 
توجه است که از اوایل سال ۱۳۹۷ لوازم خانگی جزو اقلام ورود ممنوع بوده 
و در حال حاضر ثبت سفارشی هم برای آن انجام نمی شود و هر گونه تنظیم 

اظهار، انجام تشریفات گمرکی و ترخیص برای این گونه کالا ها ممنوع است.
همچنین گمرک به وزارت صمت اعلام کرده بود با توجه به اینکه در حال 
حاضر واردات لوازم خانگی براساس فهرست های ابلاغی از سوی وزارت صمت 
با رویه های مرزنشــینی، مسافری مناطق آزاد، کولبری و ملوانی با ارائه ثبت 
آماری معتبر از طریق گمرک مجاز است، در مورد ممنوعیت ورود لوازم خانگی 

مشمول این فهرست و تحت رویه های عنوان شده نظر خود را اعلام کند.

اتحادیه واردکنندگان نهاده های دامی در نامه ای به معاون اول رئیس 
جمهوری خواستار رسیدگی به تامین ارز نهاده های دامی شدند.

به گزارش ایسنا در متن نامه دبیر این اتحادیه به محمد مخبر آمده است: همانطور که 
انتظار می رفت و در صحبت های اخیر ریاست محترم جمهور با مردم بر آن تاکید گردید، 
بنای دولت سیزدهم اعمال تغییرات سیاست های اقتصادی با پیش آگاهی و بر مبنای 

مطالعات کارشناسی می باشد که موجب تقدیر و تشکر است.

مزید استحضار اینکه این مهم در حوزه تجارت خارجی به ویژه تامین کالا های اساسی 
که یک فرایند حد اقل دو ماهه می باشد به معنی تعیین تاریخ دقیق تغییرات مورد نظر 
حداقل با فاصله زمانی دوماهه خواهد بود که فعالین حوزه، امکان ساماندهی و تنظیم امور 
اجرایی تجارت خود از جمله ایفای تعهدات در مقابل فروشــندگان خارجی و خریداران 

داخلی را داشته باشند.
این درحالی اســت که با وجود گذشت بیش از یکماه از عرضه و تحویل حجم قابل 

توجهی از نهاده های دامی توســط اعضاء این تشکل به نرخ مصوب از طریق سامانه 
بازارگاه، کماکان در انتظار دریافت تخصیص ارز می باشند و با وجود اخبار ضد و نقیض 
مبنی بر ابهام در تامین منابع ارزی لازم، تداوم روند تامین نهاده های دامی هم با ابهام و 
بلاتکلیفی همراه می باشد.لذا مجددا و موکدا در راستای فرمایشات اخیر ریاست محترم 
جمهور در خواســت می گردد نسبت به ابلاغ سیاست های آتی دولت در این حوزه با 
جزئیات اجرایی و فاصله زمانی مناسب، دستورات لازم به واحدهای اجرایی ابلاغ فرموده 
و در تامین ارز کالاهای ارائه شــده در سامانه بازارگاه به نرخ مصوب نیز دستور اهتمام 

ویژه مبذول فرمایید.

وزیر امور اقتصادی و دارایی »شفافیت، نظارت، تحرک ارزی، 
هدایت نقدینگی به سمت تولید، عدالت منطقه ای و خروج از 
بنگاه داری غیرضرور« را معیارهای ارزیابی مدیران عامل جدید 

بانک های ملی و سپه برشمرد. 
سید احسان خاندوزی در احکامی جداگانه »محمد رضا فرزین« و »آیت اله 
ابراهیمی« را به مدت دوسال به ترتیب به عنوان مدیران عامل بانک های ملی 
ایران و ســپه منصوب کرد.این حکم به استناد ماده ۳۵ دستورالعمل الزامات 
حاکمیت شرکتی در بانک های دولتی مصوب مجمع عمومی بانک ها و مصوبه 

۱ آبان ماه ۱۴۴۰ هیات مدیره دو بانک مذکور صادر شده است.
وی در این احکام تحقق اهدافی همچون سودآور ساختن عملیات بانک و 
پیگیری برای افزایش نسبت کفایت سرمایه به سطح استانداردهای مطلوب 
نظارتی حداکثر تا پایان سال ۱۴۰۱، افزایش سریع حجم عملیات ارزی بانک 
حداقل به میزان صد درصد نسبت به سال قبل، خروج از بنگاه داری غیر ضرور 
و واگذاری حداقل ۵۰ درصد از ارزش سرمایه گذاری های بانک در شرکت های 
فرعی تا پایان ســال ۱۴۰۱ و فروش اموال مازاد بانک، هدایت اعتبارات به 
سمت بخش های مولد اقتصاد متناســب با اولویت های توسعه ای کشور و 
ممنوعیت های اعتبار دهی به فعالیت های سوداگری و استقرار حاکمیت شرکتی 
و رعایت استانداردهای نظارتی و کنترل ریسک برای افزایش استحکام مالی 

بانک را از مدیران عامل جدید این دو بانک خواستار شده است.
همچنین استحکام کامل نظام اعتبارسنجی و رتبه بندی و رعایت بهداشت 
اعتباری، ایجاد توازن در تخصیص عادلانه تسهیلات از نظر جغرافیایی و رشد 
حداقل ۱۵ درصد سهم تسهیلات سرمایه ثابت در بخش های مولد، رعایت 
کامل مصوبات شــورای پول و اعتبار به ویژه در خصوص نرخ ســپرده ها و 

تسهیلات، توجه بیش از پیش به جوان گرایی و پرورش استعدادها به منظور 
جانشین پروری، شفافیت و تبادل قراردادهای منعقده بین بانک و مشتری، 
جلوگیری از تعطیلی واحدهای تملیکی، گســترش انواع تسهیلات خرد و 
کارت های اعتباری با توجه به رتبه اعتباری و با حداقل وثیقه و رعایت انضباط 
بودجه ای و مدیریت هزینه ها از دیگر اهدافی است که وزیر اقتصاد تحقق آن 
را در  دوره دوســاله مسوولیت از مدیران عامل بانک های ملی و سپه مطالبه 

کرده است.
همچنین در حکم انتصاب »آیت اله ابراهیمی« به مدیرعاملی بانک سپه 
علاوه بر موارد یاد شــده به سامان رساندن پروژه ادغام بانک های نظامی در 

بانک سپه تا پایان سال ۱۴۰۱ نیز مورد تاکید قرار گرفته است.
وزیر امور اقتصاد و دارایی در پیام توییتری خود از ابلاغ احکام انتصاب مدیران 
بانک های دولتی خبرداد و افزود که احکام ۲ساله تنظیم شده و ایشان مکلف 

به گزارش دهی هستند.

تاثیر مشاغل نوین بر رشد اقتصادی چقدر است؟
در نشست مشترک احمد صمیمی مشاور رئیس سازمان برنامه 
و بودجه کشور با مسعود شــفیعی رئیس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی اســتان تهران و کارشناسان سازمان مدیریت دو 
طرف در خصوص برنامه ریزی برای تحقق رشــد ۷.۶ درصدی 

استان تهران گفت وگو کردند.
مسعود شفیعی در ابتدای این نشست به بررسی و تحلیل برنامه ها و اقدامات 
تدارک دیده شده در سازمان مدیریت در خصوص تحقق رشد ۷.۶درصدی استان 
تهران پرداخت و گفت: »با نگاه واقع بینانه و گفت وگو با مدیران دستگاه های مرتبط 
به درصدهای پیشنهادی سازمان برنامه و بودجه کشور در حوزه های کشاورزی، 
صنعت، معدن و خدمات اســتان تهران، برخی درصدها دچار تغییر شــده اند و 
پیشــنهاد ما این است که در بخش  کشــاورزی ۸.۲ درصد، معدن ۹.۲ درصد، 
صنعت ۷.۷ درصد و خدمات ۷.۶ درصد، می توانیم به رشد اقتصادی دست یابیم«.
وی ادامه داد: »در حوزه معادن و صنعت با وجود لزوم ایجاد تعادل بین توسعه و 
حفظ شرایط زیست محیطی مقداری دست به عصا هستیم و این موضوع در کنار 
میل صنعتگران به گسترش واحدهای صنفی و شهرک های صنعتی و همچنین 
وعده ساخت یک میلیون مسکن در کشور که حتما سهم استان تهران نیز بسیار 

بالا خواهد بود، از جمله چالش های پیش روی ما در برنامه ریزی برای تحقق رقم 
۷.۶ درصد رشد اقتصادی استان است«.

شفیعی با بیان اینکه شرایط استان تهران با دیگر استان های کشور متفاوت است، 
خاطرنشان کرد: »سرعت تغییرات در این استان بسیار بالاست و کوچکترین تکانه 
سیاسی یا اقتصادی اثرگذاری بالایی در تهران دارد و ایجاد محیط باثبات اقتصادی 

از این رو در استان تهران بسیار حائز اهمیت است«.
احمد صمیمی مشاور رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور نیز در ادامه نشست با 
بیان اینکه استان تهران به دلایل متعدد می تواند استان پایلوت برای برنامه ریزی 

رشد اقتصادی باشد، ادامه داد: »از کارشناسان و صاحبنظران سازمان مدیریت 
درخواست دارم تنها با فرض تحقق رقم ۷.۶درصدی برنامه ریزی نکنند بلکه این 

رقم را نیز تحلیل و بررسی و نظرات خود در این زمینه را منعکس کنند«.
وی افزود: »براساس مطالعات جهانی در سال ۱۴۰۵، حدود ۳۱ درصد مشاغل 
نوین در عرصه اقتصادی کشورها ظهور می یابند و همچنین ۴۱ درصد مشاغل 
کنونی تا آن سال حیات خود را از دست می دهند و لازم است با این دید آینده نگر 
تحولات آینده را دنبال کنیم چراکه تحولات آینده مسیر گذشته را طی نمی کند«.
صمیمی با اشاره به جداول برنامه ریزی افزود: »در این جداول علاوه بر درصد 
ارزش های افزوده در هر بخش لازم است میزان بهره وری نیز مشخص شود و 
همچنین نگاهی نیز به مفهوم و مبانی نظری توسعه بیندازیم تا بتوانیم تحول و 

رشد اقتصادی را ریشه ای ایجاد کنیم«.
مشــاور رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور بیان کرد: »متاسفانه مسیر ما در 
اقتصاد پویا نبوده و باید دو پدیده رشد و تورم را در کنار هم ببینیم و از طریق تعمیق 
رکود به دنبال کنترل تورم نباشیم چراکه این امر سیکل معیوبی را شکل می دهد 

که برخی دولت های پیشین نیز در دام آن افتادند«.
وی با اشاره به مطالعه سند آمایش استان تهران گفت: »سند مطلوبی تدوین شده 

اما خطوط راهنمای آن در برهه کنونی بیشتر به کمک ما می آید و نمی توانیم بر 
تمامی داده های آن تکیه کنیم چراکه با دید گذشته است«.

گفتنی اســت، در پایان این جلسه صمیمی ضمن قدردانی از رئیس سازمان 
مدیریت و همکاران در تدوین گزارش رشــد اقتصادی ابــراز امیدواری کرد با 

مطالعات بیشتر و اصولی بتوان به رشد باثبات در کشور و استان دست یافت.
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